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Protokół Nr XXII/04/2020 
z XXII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 30 czerwca 2020 roku w 
Urzędzie Gminy i Miasta Szadek, godz. 10:00. 

 
Obecni Radni (lista obecności w załączeniu): 
1. Ogińska Janina – Przewodnicząca Rady 

2. Sadza Emilian – Wiceprzewodniczący Rady  
3. Kałużka Mirosław – Wiceprzewodniczący Rady  
4. Durka Krzysztof 
5. Golik Dorota;  
6. Lubiszewski Sylwester 
7. Jaruga Mirosław 
8. Król Bogdan 
9. Mielczarek Tomasz 
10. Rudecki Robert 
11. Sagan Tomasz 
12. Szwedzki Józef 
13. Mąkosa Leszek 
14. Bralczyk Stanisław 
 
Spoza Rady obecni byli: 

1. Pan Artur Ławniczak – Burmistrz Gminy i Miasta Szadek  

2. Pani Małgorzata Mysur – Sekretarz Gminy i Miasta Szadek 

 

Ze względu na istniejącą sytuację spowodowaną koronawirusem COVID-19, w sesji nie uczestniczyli sołtysi i 

goście.  

Planowane tematy:       

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów: 
a) z XIX Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek (druk 1), 
b) z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek (druk 2), 
c) z XXI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek (druk 3).  
4. Sprawozdanie Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z działalności międzysesyjnej. 
5. Sprawy różne. 
6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Szadek w roku 2019.  
7. Debata nad raportem o stanie Gminy i Miasta Szadek w roku 2019.   
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek wotum zaufania (druk 
4). 
9. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu Burmistrza 
Gminy i Miasta Szadek z wykonania budżetu za 2019 rok. 
10. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek 
za rok 2019. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia/niezatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2019 (druk 5). 
12. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2019 rok.  
13. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2019 rok.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 
2019 rok (druk 6). 
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa na terenie Gminy i Miasta Szadek na rok 
szkolny 2020/2021 (druk 7). 
16. Podjęcie uchwały w sprawie terminów, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi (druk 8). 
17. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów (druk 9). 
18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy i Miasta 
Szadek (druk 10). 
19. Podjęcie uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji w sprawie wprowadzenia lokalnej tarczy antykryzysowej 
(druk 11). 
20. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/161/2020 Rady Gminy i Miasta Szadek z dnia 05 
czerwca 2020 r. w sprawie wydzierżawienia drogi wewnętrznej części działki 341 stanowiącej własność Gminy i 
Miasta Szadek na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (druk 12). 
21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 2020-
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2030 (druk 13). 
22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2020 (druk 14 ). 
23. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i 
informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za pierwsze 
półrocze roku budżetowego (druk 15).  
24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/138/2020 Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Zduńskowolskiego (druk 16). 
25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/152/2020 Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie udzielenia 
dotacji z budżetu dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szadku (druk 17). 
26.  Zamknięcie obrad XXII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności.   

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Szadek Janina Ogińska - otworzyła obrady XXII Sesji VIII Kadencji Rady 

Gminy i Miasta Szadek. Następnie poprzez system do głosowania zweryfikowano obecność radnych oraz 

potwierdzono prawomocność obrad (w sesji nie brała udziału Radna Subczyńska).  

Pkt. 2.  Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie.  

Pkt 3. Przyjęcie protokołów: 
a) z XIX Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek (druk 1), 

W drodze głosowania protokół wraz z uzupełnioną treścią wypowiedzi przyjęty został jednogłośnie.  
 
b) z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek (druk 2), 

W drodze głosowania protokół wraz z uzupełnioną treścią wypowiedzi przyjęty został jednogłośnie.  
 
c) z XXI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek (druk 3).  

W drodze głosowania protokół wraz z uzupełnioną treścią wypowiedzi przyjęty został jednogłośnie. 
 
Pkt. 4. Sprawozdanie Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z działalności międzysesyjnej.  
Burmistrz Gminy i Miasta Szadek poinformował, że w trudnym czasie jaki mamy, obsługa mieszkańców przez urząd 
była i jest zabezpieczona. Póki co nie mieliśmy kwarantanny. A takie zdarzały się w wielu urzędach w Polsce. 
Gmina podejmowała działania dezynfekcji miejsc publicznych. Ponieważ zagrożenie nadal jest musimy być 
przygotowani na różne scenariusze. Następnie Pan Burmistrz  poinformował o uzyskanym przez gminę wsparciu z 
samorządu woj. łódzkiego - ok. 50% dofinasowania na modernizację drogi w Tarnówce. Zaraz po podjęciu uchwał 
przez Radę, przystąpimy do podpisania umów z wykonawcami i do końca października ta droga będzie zrobiona. 
Udało się także zabezpieczyć środki na następne odcinki dróg. Liczymy, że wykonamy drogę na Przatowie Dolnym 
(planowane w budżecie 360 tys. zł), Kromolinie Starym (środki w budżecie 230 tys. zł). Pan Burmistrz poinformował, 
że powiat zduńskowolski będzie na naszym terenie realizować modernizację drogi powiatowej - odcinek 1,5 km 
Choszczewo – Krokocice. Ze strony gminy wsparcie finansowe wynosi 236 tys. zł. Ponadto Pan Burmistrz podał, 
że w dalszym ciągu gmina czeka na decyzję Wojewody Łódzkiego odnośnie wsparcia z listy rezerwowej na drogę 
Glinianki. Z naszej strony zabezpieczamy 210 tys. zł.  
 
W zakresie wniosków składanych do wsparcie z tzw. grantów sołeckich - gmina otrzymała wsparcie na wszystkie 
3 wnioski, jakie złożono. Ponadto jak wspomniał Pan Burmistrz, w roku bieżącym planowana jest budowa świetlic 
mi.in. w miejscowościach: Lichawa, Piaski, Górna Wola. Na rozbudowę stadionu sportowego przeznaczamy ponad 
50 tys. zł. W tym roku chcemy zmodernizować całą płytę boiskową. Ponownie złożony zostanie wniosek do sam. 
województwa na wsparcie finansowe, celem realizacji większego zakresu prac na stadionie. Planujemy wesprzeć 
spółkę wodną na dalsze prace melioracyjne. Projektujemy modernizację dwóch zbiorników wodnych w miejsc. 
Choszczewo i Górna Wola, których gmina jest właścicielem. Przewidziane w latach 70 jako zabezpieczenie ppoż. 
Wymagają przebudowy. Samorząd województwa planuje dotacje na takie inwestycje. Planujemy wsparcie spółki 
wodnej na rok przyszły na odtwarzanie, budowa nowych zastawek na ciekach wodnych. Takie działania będą 
wspierane ze środków rządowych. Dodatkowo prosimy Radę o wsparcie na zakup samochodu ratowniczego dla 
OSP Szadek. Kwotę już przeznaczoną musimy zwiększyć o 80 tys., co łącznie wyniesie 280 tys. zł. Nasze straże 
obsługują ok. 50% wszystkich zdarzeń w powiecie. Należy zadbać, by strażacy mieli sprawny sprzęt służący 
ratowaniu zdrowia, życia ludzkiego.  
 
Pkt 5. Sprawy różne.  

Radny Jaruga zgłosił potrzebę naprawy drogi Boczki Parcela –Góry Prusinowskie.  
 
Radny Mielczarek poruszył sprawę przetwarzania śmieci w miejscowości Wielka Wieś. W lipcu 2018 r. Rada podjęła 
uchwałę LIII/343 w sprawie petycji mieszkańców sołectwa Wielka Wieś w sprawie bazy transportowo-magazynowej 
i prowadzenia działalności w zakresie usług gospodarowania opadami. W której to, uznała petycje za zasadną.                      
W uchwale tej zapisane zostało, że podczas tworzenia planu zagospodarowania przestrzennego – co ma miejsce 
teraz -  wskazane działki mają zostać wyłączone z działalności dotyczącej gospodarowania śmieciami. Mieszkańcy 
jasno wypowiedzieli się co to działalności odpadami komunalnymi na tym terenie. Powinno być to uwzględnione.  
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Pan Burmistrz wyjaśnił, że z jego wniosku wskazany teren został wpisany do przygotowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, by na działce po byłym tartaku nie było sytuacji, że ktoś coś magazynuje. 
Zamierzamy tam wprost zabronić tego rodzaju działalności. W momencie wyłożenia planu, będzie można to 
zweryfikować. Gmina wydała negatywną decyzję dla planowanego tam przedsięwzięcia. Nasi mieszkańcy mogą 
korzystać z PSZOK na terenie ZGK w Szadku. Gdzie można zawieźć oddały, są one tam posegregowane. Dwie , 
trzy firmy prowadzą w tamtym rejonie działalność przetworzenia odpadów takich jak papier, folia rolnicza. Na terenie 
byłego tartaku absolutnie zabraniamy prowadzenia działalności związanej z odpadami. Sprawa jest czytelna, jasna. 
Gmina trzyma się ustaleń wcześniej podjętych.  
 
Radny Sagan na Karczówku pewna osoba złożyła wniosek o plan zagospodarowania przestrzennego dla działek. 
 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że Karczówek nie jest objęty miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. Ta 
osoba chce sobie dzielić grunty na działkę. Wniosek jest w trakcie rozpatrywania. Sąsiedzi są informowani                             
o wszczęciu postępowania. Nad planem zagospodarowania przestrzennego jest bardzo dużo pracy. Konsultacje 
są prowadzone. Mamy sygnały od osób, które w 2005 r. były wpisane pod plan na zalesienie. Około 200 działek, 
gdzie jest zablokowana nawet budowa pod siedlisko w gospodarstwie. W przyszłości będziemy prosić Radę                            
o przystąpienie do zmian w planie  pod zalesienie.  
 
W sprawach różnych głos zabrała p. Gabryjączyk – Dyrektor MGOK w Szadku. Pani dyrektor poinformowała, że 
stanowisko dyrektora jednostki objęła od 4 maja. Pandemia nieco utrudnia funkcjonowanie ośrodka w pełnym jego 
zakresie. Jednak ośrodek działa. Pani dyrektor podkreśliła, że widzi potencjał w ośrodku, w osobach tam 
pracujących. W najbliższym czasie ośrodek planuje poprowadzić półkolonie dla dzieci. Jeśli tylko pandemia nie 
pokrzyżuje planów, powinno się udać. Pani dyrektor wyraziła nadzieję na dobrą, miłą współpracę.  
 
Pan Burmistrz poinformował, że zbierane są zapisy na półkolonie. Ostateczna decyzja, jeżeli nie będzie 
przeciwskazań ze strony sanepidu, władz podjęta będzie tydzień przed półkoloniami. Jeżeli chodzi o dożynki 
zastanawiamy się, czy zrezygnować z organizacji czy może w bardzo skromnej symbolicznej formule 
zorganizować.   
 
Pkt 6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Szadek w roku 2019.  
Przewodnicząca Rady podkreśliła, że raport przegotowany został bardzo szczegółowo. Przekazany został  
Radnym, by mogli się z nim zapoznać. Zgodnie z ustawą o samorządzie poza Radnymi, względem raportu mogą 
wypowiedzieć się również mieszkańcy gminy,  po zgłoszeniu takiego faktu do przewodniczącej. Termin zgłoszeń 
został wyznaczony do 29.06. godz. 15:00. Żadne zgłoszenie od  mieszkańców nie wpłynęło.  
 
Burmistrz Gminy i Miasta Szadek podziękował Radzie za systematyczną pracę. W roku 2019 zaplonowanych 
zostało 39 zadań inwestycyjnych do realizacji. Udało się wykonać 37. To bardzo przyzwoity wynik, zwłaszcza, że 
nie doprowadziliśmy do zwiększania zadłużenia gminy. Na koniec roku zadłużenie wynosiło 6.1% Pan Burmistrz 
zaznaczył, że gmina na koniec roku nie zaciągała kredytów. Inwestycje były realizowane w różnym wymiarze, 
pamiętamy o wszystkich częściach gminy. Staraliśmy się realizować zadania rotacyjnie. Pan Burmistrz dodał, że 
jako jeden z nielicznych urzędów poświadczamy profil zaufania. Jest to ważne, szczególnie teraz w dobie 
koronawirusa. Pan Burmistrz podkreślił, że warto wspólnie prowadzić dyskusję, nawet czasami się spierać, ale 
wszyscy patrzymy w kategoriach rozwoju naszej gminy.  
 
Pkt 7. Debata nad raportem o stanie Gminy i Miasta Szadek w roku 2019.  
W debacie nad raportem głos zabrał Radny Mielczarek. W swojej wypowiedzi poruszył sprawę przekształcenia 
osiedla Szadkowice Ogrodzim w sołectwo Szadkowice Ogrodzim. Z taką inicjatywą wystąpili mieszkańcy osiedla. 
Jak zaznaczył Radny, ze strony Pana Burmistrza poparcia dla tejże inicjatywy nie było. Co przełożyło się na decyzję 
Radnych i nie doszło do przekształcenia. Chociaż zdecydowana większość społeczności wypowiedziała się za 
zmianą. Radny odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza podczas zebrania w temacie Kolei Szybkich Prędkości, 
gdzie rzekomo dwóch radnych nie wiedziało jak głosować w tej materii. To mówi nam jak, funkcjonuje gmina też od 
takiej ludzkiej strony. Następnie Radny poinformował, że szósty rok, prosi o naprawę skrzyżowania, o naprawę ulic 
(Sportowa, Spółdzielcza) na osiedlu. Nadal nie ma na to środków przeznaczonych w budżecie.  
Kolejny temat dotyczył stadionu – doprowadzonego do ruiny. Ogrodzenie uszkodzone, miało być naprawione 
(między targowiskiem a stadionem). Od strony osiedla rów, o wyczyszczenie którego, Radny prosi już kilak lat.  
Przez tyle lat w tej dziedzinie nie robiło się nic. Radny poruszył także temat związany z realizacją budżetu -  brak 
dodatku motywacyjnego (jednego ze składników wynagrodzenia) dla nauczycieli. Oraz utrącenie funduszu nagród. 
Radny poinformował, ze w tej sprawie zwrócił się do Wojewody, ministerstwa. Wyjaśniono mu, że  regulaminie 
wynagradzania nie ma możliwości braku wypłacania tegoż dodatku z powodu braku funduszy w gminie. Zdaniem 
Radnego powinna być reakcja ze strony Rady w tej sprawie.  
 
Przewodnicząca Rady podkreśliła, iż odkąd pracuje w samorządzie, w temacie stadionu, dopiero za Pana 
Burmistrza zaczęto modernizować obiekt. Małymi krokami ale zaczęto. Wyremontowano budynek, postawiono 
nowe ławki. Niemniej jednak ogrodzenie od strony targowicy należy uporządkować. Rada jest za modernizacją 
obiektu. Małymi krokami jest to realizowane. Co do rowu, jest już koparka zakupiona, należy mieć nadzieję, że w 
tym roku rów wzdłuż stadionu zostanie wyczyszczony, uporządkowany. Również w zakresie dróg stopniowo 
wykonywane są remonty. Drogi się niszczą, nie da się tego uniknąć. Na terenie gminy są miejsca, gdzie nie ma w 
ogóle powierzchni asfaltowej wylanej. Budżet jest jaki jest. Gmina dokłada do inwestycji drogowych powiatu niemałe 
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środki. W każdej miejscowości są rzeczy do zrobienia. Mierzmy siły na zamiary. Z wieloma rzeczami się zgadzamy, 
z wieloma możemy polemizować.  
 
Radny Mielczarek podkreślił, że rozumie potrzebę realizacji zadań drogowych w każdej miejscowości. Ale jeśli jest 
mowa, że wszędzie to niech to będzie wszędzie. Jako radny nie zdarzyło się by nie zagłosował za drogą, czy nad 
budżetem, świetlicą. Natomiast rów przy stadionie to wstyd. Środki finansowe przeznaczane były na działalności, 
nie na remont obiektu. Zwracam uwagę po raz kolejny. W tamtym roku o tym mówiłem i nic przez rok się nie 
zmieniło.  
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że by zrealizować potrzeby wszystkie potrzebne są naprawdę duże środki. 
Dofinansowujemy klub działający na stadionie. Małymi krokami staramy się działać do przodu.  
 
Radny Sadza odniósł się do dróg, które ważne są dla każdego radnego, sołtysa, mieszkańca. Zaproponował, by 
utworzyć na wzór powiatu wieloletni plan inwestycyjny. W którym znalazłby się drogi wymagające przebudowy. 
budowy od podstaw, z podziałem na konkretne lata. Każdy Radny miałby wówczas jasno wytyczony termin. Byłoby 
to czytelne dla wszystkich.  
 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że gmina jest duża jednostką, dużo społecznością. Rada, tym bardziej burmistrz musi dbać 
o interes wszystkich mieszkańców, wszystkich miejscowości. Zrozumiałe jest ze Radny dba o swoją miejscowość, 
społeczność. My nie rozróżniamy okręgu wyborczego. Patrzymy na potrzeby. Jest pewna hierarchia, wspólnie 
wynegocjowana: w pierwszej kolejności robimy te drogi, gdzie nie ma asfaltu. nie może być tak, że jedni chodzą w 
błocie, inni mają asfalt, choć dziurawy, do remontu. Co rok, systematycznie wykonujemy bez mała 4,5 km drogi w 
asfalcie.  W różnych częściach gminy. Patrząc na osiedle, gdzie jest duże zagęszczenie mieszkańców, nie możemy 
powiedzieć, ze nie było tam nic robione. Były robione odcinki. Mamy na uwadze potrzeby mieszkańców osiedla 
także. Wszystkie drogi mamy wpisane do realizacji. W pierwszej kolejności idą te, na które dostajemy 
dofinasowanie. I w Szadku droga jest ważna, i w każdym sołectwie jest ważna, potrzebna. Staramy się robić w 
każdej miejscowości odcinkami. Koleje Dużych prędkości – temat kontrowersyjny. Nie mam wątpliwości ze ten 
projekt żadnej wartości dodanej nie przynosi naszym mieszkańcom. Będą z niego korzystać mieszkańcy dużych 
aglomeracji: Warszawa, Łódź, Wrocław. U nas ten projekt rozwali spójność gospodarczą, ekonomiczną wielu 
gospodarstw. I takie zdanie podtrzymuję. Zrobiliśmy konsultacje, petycje przekazaliśmy. Sytuacja wymagała 
szybkiej decyzji, działania. Do dziś jest bardzo wiele wątpliwości, nie ma konkretnej wiedzy. Takie rzeczy powinny 
być planowane kilka lat na przód. Jeśli coś może zaszkodzić mieszkańcom, to burmistrz ma obowiązek temu 
przeciwdziałać.  
 
W kwestii stadionu, Pan Burmistrz poinformował, że gmina wspiera klub bardzo mocno. To nie są tylko środki 
przekazywane na ich działalność. Gmina finansuje koszty prądu, wody, wynagrodzenia gospodarza, wspieramy 
trenerów. Razem jest to ponad 60 tys. zł. Zapuszczony budynek został wyremontowany. Teraz przeznaczamy 
kolejne środki. Pozostaje mieć nadzieje, że do końca roku uda się zrobić. Pan Burmistrz podkreślił, że kolejność 
realizacji dróg, zawsze będzie budzić wątpliwości.  jako gmina jesteśmy liderem jeśli chodzi o inwestycje drogowe, 
w zakresie umożliwiającym dojazd do nieruchomości. Jesteśmy także liderem w zakresie wykonywania prac 
melioracyjnych.  
 

Pan Burmistrz odnosząc się do pracy nauczycieli, zaznaczył, iż należy się im pełen szacunek. Przypomniał, że w 
2018 r. gmina dołożyła z własnych środków 3 mln 853 ty. zł do oświaty. W 2019 bez mała 5 mln zł. własnych 
środków. Są to ogromne kwoty. Od wielu lat gmina inwestuje w oświatę:  poziom wyposażenia placówek, warunki 
pracy dzieci, nauczycieli są na bardzo wysokim poziomie. Poprosił by się nie gniewać, ale nie jest w porządku 
mówienie o nagrodach, dodatkach w momencie, kiedy szkoły nie funkcjonują normalnie. Szczególnie w ostatnich 
miesiącach. Nasi nauczyciele nie mogą narzekać, że mało zarabiają. Połowa nauczycieli w szkołach zarabia więcej 
niż skarbnik gminy, gdzie odpowiedzialność jest nieporównywalna. Nie jesteśmy w stanie spełnić wszystkich 
oczekiwań. Pan Burmistrz dodał, że możemy dać wszystkim nagrody, ale wówczas nie zrobimy nic dla 
mieszkańców. Niestety pomiędzy dokonywaniem wyborów jest cienka granica, zwłaszcza gdy ma się budżet taki a 
nie inny. Wielu pracowników w jednostkach nie otrzymało nagród, mimo, że zasłużyli. Jednak gminy nie stać na 
wszystko. Jeśli ktoś się czuje pokrzywdzony to może zapytać w ilu gminach ograniczono wymiar etatowy pracy.               
W naszej gminie proszę sprawdzić czy w ostatnich 10 latach komuś ograniczono etat.  
 
Radny Mielczarek zaprotestował, podkreślając, że nauczyciele pracują w domu. I jest to tez ciężka praca, 
trudniejsza aniżeli w szkole. Bo każdemu uczniowi trzeba indywidualnie odpisać, sprawdzić. I mówienie publicznie, 
ze nauczycielom należą się dodatki a nie ma ich w pracy jest nieeleganckie.  
  
Pan Burmistrz podkreślił, że praca nauczyciela nie jest łatwa.  Ale są też sygnały od rodziców. I rożnie to wygląda. 
Rozmawiał z wieloma nauczycielami. Sprawa dodatków jest trochę zbytnio wyolbrzymiona. Zwłaszcza w czasach 
pandemii,  gdzie ludzie tracą pracę, mają ścinane wynagrodzenie do najniższego. Naprawdę potrzebne jest trochę 
umiaru, przyzwoitości ludzkiej. Wszyscy ciężko pracują.  
 
Przewodnicząca Rady podkreśliła, że zdalne nauczanie jest problemem, także dla dzieci, rodziców. Nastał ciężki 
czas dla wszystkich. Jeśli uda się zrealizować drogę na Gliniakach to będzie to prezent dla wszystkich 
mieszkańców.  
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Radny Jaruga zapytał o plany dotyczące budynku szkoły podstawowej w Sikucinie w perspektywie zakończenia 
dzielności stowarzyszenia. Duża korzyścią było, to że szkoła funkcjonowała, a my jako samorząd mieliśmy 
zabezpieczony budynek.  
 
Pan Burmistrz poinformował, że stowarzyszenie Nasza Szkoła w Sikucinie prowadziło jednostkę. Bardzo staranie. 
Prze ostanie kilka lat dzieci dużą grupą przeszły do innych szkól. Zostało kilkanaście dzieci w jednostce.  
Stowarzyszenie podjęło decyzję o zakończeniu zmagań edukacyjnych. Analizujemy w tej chwili, co dalej. Chcemy 
zostawić tam oddział przedszkolny.  Gdy będzie nabór na żłobki, chcielibyśmy zaadoptować ten budynek na gminny 
żłobek. Na dziś taki jest plan. Do oddziału przedszkolnego na dziś zadeklarowanych jest ok. 16 dzieci. Do końca 
sierpnia stowarzyszenie prowadzi tą placówkę edukacyjną.  
 
Radny Sadza zwrócił uwagę, że nie jest do końca tak, jak powiedział Pan Burmistrz, ze kolejność dróg ustalana 
jest z Radnymi. Przyjmujemy szkic budżetu co roku w grudniu. I w trakcie roku budżetowego, zmianami do budżetu 
Radnym proponowane są inwestycje. Radni oczywiście budżet przyjmują.  Jesteśmy Radnymi tej gminy, wiec każdy 
jest za wykonaniem inwestycji, drogi. Brakuje natomiast konkretnych terminów. By radny mógł rozmawiając ze 
swoimi wyborcami powiedzieć: będzie robione w tym roku, za 2 lata. Co do KDP byłem zdumiony, gdy usłyszałem, 
że Pan Burmistrz powiedział, iż dwóch radnych nie wiedziało jak ma głosować w tym temacie. jednogłośnie 
wyraziliśmy sprzeciw wobec budowy tych kolei na naszym terenie. Dywagacje prowadzone dotyczyły kolejności: 
spotkanie z mieszkańcami, potem wyrażenie zdania przez radę.  
 
Pan Burmistrz poinformował, że nie zajmuje się plotkami. Każdy ma prawo do swojej interpretacji. Powiat ma WPI. 
Nic z tego niw wynika, bo niewiele realizuje. My nie mamy takiej prognozy, a realizujemy znacznie więcej. Co z 
tego, ze powiat ma plan, skoro o każdą drogę trzeba się i tak bić, szarpać, prosić. Mimo, że jest tam zapisana.  
W tym roku powiat zachował się przyzwoicie, to co nam się n należało będzie wykonane. Choć ilość tych inwestycji 
jest znikoma. Nasza gmina działa systematycznie, staramy się nie pomijać sołectw. Czasem pojawiają się problemy 
z dokumentacją, co przesuwa termin realizacji zadania o kilka miesięcy. To co udaje się nam zaoszczędzić, 
przesuwamy na kolejne drogi.  
 
Na tym debatę zakończono.  
 
Pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek wotum 
zaufania (druk 4). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały w/s udzielenia wotum zaufania, przedstawiła 
jego wyniki:  
- za udzieleniem: 13 
- przeciw udzieleniu: 1 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 9. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu 
Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z wykonania budżetu za 2019 rok. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr V/77/2020 z dnia 13 maja 
2020 roku przekazanej pismem WA-0031/V/77/2020 w sprawie opinii o sprawozdaniu Burmistrza Gminy i Miasta 
Szadek z wykonania budżetu za 2019 rok (do wglądu w biurze rad).  
 
Pkt 10. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie wykonania budżetu Gminy i 
Miasta Szadek za rok 2019. 
Przewodniczący komisji rewizyjnej p. Król odczytał opinię komisji (przekazaną do RIO w Łodzi pismem 
RO.033.10.2020 z dnia 10.06.2020 r.), zgodnie, z którą pozytywnie zaopiniowano wykonanie budżetu za 2019 rok.    
 
Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2019 (druk 5). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie w/s zatwierdzenia sprawozdania finansowego i przedstawiła 
jego wyniki:  
- za zatwierdzeniem: 14 
- przeciw zatwierdzeniu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 12. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2019 rok.  
Przewodniczący komisji rewizyjnej p. Król odczytał treść wniosku: Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się                              
i rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Gminy i Miasta Szadek za rok 2019 złożonego z bilansu z wykonania 
budżetu jednostki samorządu terytorialnego, bilansu jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 
rachunku zysków i strat jednostki oraz zestawienia zmian w funduszu jednostki, informacji dodatkowej, 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2019 wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za 2019 rok (z dnia 
13.05.2020 r.), informacji o stanie mienia komunalnego Gminy i Miasta Szadek według stanu na 31.12.2019 r. - 
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większością głosów (głosów „za”- 4, głosów „przeciw” - 0, głosów „wstrzymujących się” - 1) wnioskuje o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za rok 2019.  
(Wniosek komisji o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2019 rok przekazany do RIO 
w Łodzi pismem RO.033.10.2020 z dnia 10.06.2020 r.). 
 
Pkt 13. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 
2019 rok.  
 
Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr V/118/2020 z dnia 22 
czerwca 2020 roku przekazanej pismem WA-0031/V/118/2020 w sprawie wniosku Komisji rewizyjnej Rady Gminy 
i kasta Szadek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2019 rok (do wglądu w biurze 
rady). 
 
Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 
Szadek za 2019 rok (druk 6). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie w/s udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 
Szadek za 2019 rok,  przedstawiła jego wyniki:  
- za udzieleniem: 14 
- przeciw udzieleniu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Absolutorium udzielono jednogłośnie.  
 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Panu Burmistrzowi uzyskania absolutoriom, życząc jednocześnie pozytywnej 
realizacji dalszych planów, zadań, inwestycji.  
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa na terenie Gminy i Miasta Szadek 
na rok szkolny 2020/2021 (druk 7). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 16. Podjęcie uchwały w sprawie terminów, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi (druk 8). 
Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały i 
przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 17. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów (druk 
9). 

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały i 
przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy i Miasta Szadek (druk 10). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 19. Podjęcie uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji w sprawie wprowadzenia lokalnej tarczy 
antykryzysowej (druk 11). 
Radny Jaruga poprosił, by przy tego typu uchwałach pisać, kto złożył petycję.  
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
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Pkt 20. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/161/2020 Rady Gminy i Miasta Szadek z dnia 
05 czerwca 2020 r. w sprawie wydzierżawienia drogi wewnętrznej części działki 341 stanowiącej własność 
Gminy i Miasta Szadek na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata (druk 12). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na 
lata 2020-2030 (druk 13). 
Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Projekt omówiono na komisji. Przewodnicząca Rady przeprowadziła 
głosowanie projektu uchwały i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2020 (druk 14 ). 
Do projektu uchwały Radni nie wnieśli uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła 
wyniki głosowania uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2020: 
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 23. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy i informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu 
opieki zdrowotnej za pierwsze półrocze roku budżetowego (druk 15).  
Radny Sadza zapytał dlaczego podejmujemy uchwale, skoro dotychczas z takich zasad korzystano.  
Wyjaśnienie złożyła p. Mysur – Sekretarz Gminy i Miasta Szadek.  
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła jego wyniki: 
- za przyjęciem: 14 
- przeciw przyjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
 
Pkt 24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/138/2020 Rady Gminy i Miasta Szadek w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Zduńskowolskiego (druk 16). 
Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały i 
przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/152/2020 Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie 
udzielenia dotacji z budżetu dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szadku (druk 17). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 14 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Radny Mielczarek zabrał głos w kwestii organizacyjnej. Ponieważ materiały na sesję przesyłane są mailowo, co 
stanowi duże ułatwienie, poprosił o możliwość podłączenia laptopa podczas sesji.  
 
Pan Burmistrz poinformował, że przekaże informatykom prośbę.  
 
Pkt 26.  Zamknięcie obrad XXII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 
Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad  XXII sesji Rady Gminy i Miasta Szadek..  
 
 
Sesja została utrwalona nagraniem audio-wideo, dostępnym na stronie internetowej urzędu.  
 
Protokolant                                                                                                                   Przewodnicząca Rady  

E. Lubiszewska                                                                                                               Janina Ogińska 
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